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Protokół Nr XLVI  

 

z przebiegu obrad XLVI sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 27 października 2017 r.  

 

 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 12:00     w Urzędzie Gminy w Pabianicach.  
 
Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15  radnych.   Lista 
obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi obecni 
zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu, W-ce Wójt Gminy 
Pabianice R. Figiel, Skarbnik Gminy M. Nowicka, Sekretarz Gminy A. Chodasewicz - Izaszek, 
radca prawny A. Jankowski, zaproszeni na sesję: Komendant Powiatowy Policji w Pabianicach 
C. Petrus oraz przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji w Pabianicach w osobach: R. 
Ceglarek, D. Jersak, Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Pabianicach A. 
Bohdanowicz, przedstawiciel Stowarzyszenia Pax Tecum P. Madej.  
   
 
Ad. pkt 1. 
 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał 
przybyłych i stwierdził prawomocność obrad. 
 
 
Ad. pkt 2. 
 
 
Radni nie zgłaszali uwag do protokołu z XLV sesji Rady Gminy. Protokół został przyjęty w 
głosowaniu 12 głosami za, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu, w tym miejscu na sali 
obrad obecnych było 14 radnych, nieobecny był radny A. Wąsat, w obradach sesji brał udział 
od pkt. 3 realizowanego porządku obrad. 
 
Ad. pkt 3.  
 

Przewodniczący Rady przedłożył proponowany porządek obrad XLV sesji Rady Gminy, W-c 
e Wójt R. Figiel wnioskował o wprowadzenie 3 dodatkowych projektów uchwał, które 
przedkładane były radnym na Komisjach Rady. 

Były to projekty uchwał w sprawach: 

- zmieniająca uchwałę Nr XL/357/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 maja 2017 r. w 
sprawie przystąpienia do opracowania planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pabianice, projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w załączeniu  do niniejszego protokołu. 

- zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. , zmiany polegają na zwiększeniu środków w 
dziale kultura o kwotę 52, 400 zł i ochrona zdrowia o kwotę 48.000 zł. – projekt uchwały w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
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- zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. , zmiany polegające na zmianach między 
działami w budżecie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie ogólnej 26.000 zł.  

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady poddał do głosowania wniosek pierwszy zgłoszony przez W-ce Wójta 
Gminy o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 
XL/357/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 maja 2017 r. w sprawie przystąpienia do 
opracowania planu zagospodarowania przestrzennego gminy, za którym Rada opowiedziała się 
w głosowaniu jednomyślnie. Projektowi uchwały nadany został w porządku obrad  numer 
roboczy „R”. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy 
Pabianice  polegających  na zwiększeniu środków w dziale kultura o kwotę 52,400 zł i dz. 
ochrona zdrowia o kwotę 48.000 zł. , Rada opowiedziała się w głosowaniu jednomyślnie. 
Projektowi  uchwały nadany został  numer roboczy „S” w porządku obrad. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy 
Pabianice na 2017 r.  polegających  na zmianach między działami w budżecie Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie ogólnej 26.000 zł. Rada opowiedziała się w głosowaniu 
jednomyślnie. Projektowi uchwały nadany został  numer roboczy „T” w porządku obrad. 

Natomiast projektowi uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Pabianice uchwalonej Uchwałą Nr XXXIII/302/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 
2016 na lata 2017-2020 Przewodniczący Rady nadał  w porządku obrad numer roboczy „U”.  

Poza tym Przewodniczący Rady zaproponował, po uprzedniej prośbie zgłoszonej przez 
Komendanta Powiatowego Policji,  aby informację na temat stanu bezpieczeństwa i porządku 
publicznego jak również o ochronie przeciwpożarowej na terenie gminy  przenieść z pkt 8 do 
pkt 4.  Punkt dot. prezentacji działalności stowarzyszenia Pax Tecum  na prośbę jego 
przedstawiciela z pkt 9 przenieść do pkt 5. Analogicznie realizację tematów znajdujących się 
w proponowanym porządku obrad  przenieść do punktów zamienionych.  

Rada proponowane powyżej zmiany przyjęła przez aklamację.  

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie i przedstawia się 
następująco:  

 

 

1. Otwarcie obrad XLVI   sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z  XLV sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz ochronie przeciwpożarowej 
na terenie Gminy Pabianie  

5. Prezentacja działalności stowarzyszenia „ Pax Tecum”  

6 . Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami. 
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7. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

8. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych. 

9. Przyjęcie podstawowych wskaźników i priorytetów inwestycyjnych do opracowania budżetu 
Gminy Pabianice na 2018 r.  

10. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/A/2017  

b/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/B/2017  

c/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/C/2017  

d/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/D/2017  

e/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/E/2017  

f/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/F/2017  

g/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/G/2017  

h/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/H/2017  

i/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/I/2017  

j/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r.- Uchwała Nr XLVI/J/2017  

k/ przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
w północnej części wsi Porszewice -  Uchwała Nr XLVI/K/2017  

l/ przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 
we wschodniej części wsi Bychlew  -  Uchwała Nr XLVI/L/2017  

ł/ przystąpienia do zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla 
obszarów we wschodniej części wsi Rydzyny- XLVI/Ł/2017  

m/ ustalenia podatku od nieruchomości na rok 2018 – Uchwała XLVI/M/2017 

n/ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2018 – Uchwała Nr XLVI/N/2017  

o/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych – Uchwała Nr 
XLVI/O/2017  

p/ rozpatrzenia wniosku zebrania wiejskiego sołectwa Górka Pabianicka dotyczącego 
przeznaczenia środków funduszu sołeckiego – Uchwała Nr XLVI/P/2017  

r/ zmieniająca uchwałę Nr XL/357/2017 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 maja 2017 w sprawie 
przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – 
Uchwała Nr XLVI/R/2017  

s/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała r XLVI/S/2017  

t/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017 r. – Uchwała Nr XLVI/T/2017  
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r/  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pabianice uchwalonej Uchwałą Nr 
XXXIII/302/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 29 grudnia 2016r. na lata 2017-2020 – 
Uchwała Nr XLVI/   /2017 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

12. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad sesji . 

 

Ad. pkt 4 

 

Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Pabianice 
przedłożył Komendant Powiatowy Policji w Pabianicach p. C. Petrus.  

Na początku podziękował za zaproszenie na sesję Rady Gminy i przedstawił swoją osobę 
krótką informacją na temat swojej służby w policji,  w poszczególnych jej sektorach. 
Poinformował, że stanowisko Komendanta  Powiatowego Policji w Pabianicach objął  od 
kwietnia 2017 r. Poinformował, także, że zapoznał się ze Strategią Rozwoju Gminy Pabianice 
i cieszy go fakt, iż w strategii gmina ujęła także sprawy bezpieczeństwa na swoim terenie.  

Następnie Komendant przedłożył  bardzo obszerną informację  w formie prezentacji 
multimedialnej o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Pabianice za okres od stycznia do 
końca września 2017 r. Prezentacja zawierała dane z zakresu:  

- stanu kadrowego w KPP w Pabianicach 

- struktury organizacyjnej z wyszczególnieniem poszczególnych wydziałów 

- treści obowiązującej  roty  ślubowania i dla porównania z roku 1919 r.  

- instytucji i podmiotów współodpowiedzialnych za bezpieczeństwo publiczne 

- społecznej oceny pracy Policji, w tym w ramach profilaktyki  

- opinii mieszkańców 

- efektów współpracy  

- danych statystycznych za okres od 1.01-30.09. 2017 r. (porównawczo za okres od stycznia do 
września 2016 r) 

- charakterystyki zdarzeń  na terenie gminy Pabianice.  

- charakterystyki przestępstw w roku  2017 na terenie gminy Pabianice  

- ruchu drogowego ( stanu bezpieczeństwa na drogach powiatu pabianickiego, ilości zdarzeń 
na terenie gminy, miejscu i czasu tych zdarzeń) 

- krajowej mapy zagrożeń 

- instytucji i podmiotów współodpowiedzialnych za bezpieczeństwo 



5 

 

- inne. 

Informacja na powyższe znajduje się również w formie pisemnej jako zał. o numerze 3 do 
niniejszego protokołu. 

Po prezentacji  Komendant przypomniał również, że czynione są starania o lokalizację 
Posterunku Policji na terenie Gminy Pabianice, ponieważ jest możliwość jego budowy z 
całkowitym wyposażeniem ze środków budżetu Państwa. Zabezpieczeniem ze strony Gminy 
ma być jedynie działka.  

Komendant zwrócił się również do Wójta Gminy jak i do Rady z prośbą o rozważenie 
zabezpieczenia w budżecie gminy Pabianice kwoty 15 120 zł na możliwość pokrycia kosztów 
42 służb ponadnormatywnych  dla policjantów,  którzy pełniliby je na terenie gminy Pabianice.  

Po przedłożonej informacji w dyskusji głos zabrał sołtys wsi Świątniki G. Antoniewski, który 
zwrócił się z apelem do przedstawicieli KPP w Pabianicach o pomoc w  zapewnieniu 
przywróceniu bezpieczeństwa na drodze krajowej 71. Informował o bardzo niebezpiecznym 
odcinku drogi przez Świątniki i Porszewice, ostrych niebezpiecznych zakrętach, braku 
chodnika dla pieszych  przy tej drodze oraz częstych wypadkach. Pojawianie się patroli 
policyjnych na tej drodze nie daje rozwiązania, należy czynić starania o jak najszybszą 
przebudowę tej drogi. Zdaniem sołtysa niebezpieczny zakręt w Porszewicach powinien być 
inaczej oznakowany, poza tym konieczne jest wycięcie drzew kilku drzew, które zasłaniają 
widoczność. Przypomniał, że osobiście w imieniu mieszkańców składał wniosek o 
umiejscowienie fotoradaru na tym odcinku drogi, a także zamontowaniu lustra. Dodatkowo 
niebezpieczną sytuacją dla dzieci jest to, iż tuż za zakrętem ma miejsce przystanek autobusu 
szkolnego i wysiadają na nim dzieci.  

Głos zabrał dzielnicowy Posterunku Policji w Piątkowisku i poinformował, że w ubiegłym roku 
Policja składała wniosek do Generalnej Dyrekcji Dróg o budowę chodnika na tym odcinku 
drogi, niestety odpowiedź przyszła odmowna informująca o braku środków finansowych.  

Komendant KPP odnosząc się do powyżej zgłoszonych spraw wyraził jak najbardziej chęć 
niesienia pomocy, a także wyrażenia poparcia ze strony Policji do sporządzonych wniosków 
przez samorząd w zakresie poprawy bezpieczeństwa na tej drodze.   

Następnie Komendant KPP udzielił wyjaśnień na zadane pytanie radnego  A. Skawińskiego w 
kwestii wolnych etatów w KPP w Pabianicach oraz udzielił wyjaśnień na czym polega  służba 
ponadnormatywna  policjantów, którą często finansują samorządy tak jak ma to miejsce w 
Ksawerowie, czy też  Dobroniu.  

Więcej  głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady podziękował policjantom za przybycie na sesję Rady Gminy oraz 
przedłożenie obszernej informacji w temacie stanu bezpieczeństwa na terenie gminy Pabianice.  

Komendant KPP C Petrus również podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za zaproszenie i 
umożliwienie przedłożenia informacji, powiedział, że zawsze jest do dyspozycji, ponadto 
poinformował, że  sprawozdania z działalności Policji na danym terenie składa po zakończeniu 
roku kalendarzowego i zwrócił się z prośbą do Rady aby na przyszłość występować o takowe 
właśnie w takim terminie.  
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Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do obecnego na sesji Rady Gminy Komendanta 
Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Pabianicach A. Bohdanowicza o przedłożenie 
informacji o  ochronie przeciwpożarowej na terenie Gminy Pabianie.  

Komendant przedłożył analizę wyników czynności kontrolno-rozpoznawczych na terenie 
Gminy Pabianice w okresie 01.01- 23.10.20117, która stanowi zał. nr 4 do niniejszego 
protokołu.  

Informacja działań gminy Pabianice w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego we współpracy z jednostkami OSP stanowi zał. nr 5 do niniejszego 
protokołu.  

Na zakończenie swojego wystąpienia Komendant podziękował Radzie i Wójtowi Gminy za 
finansowanie ochrony pp. na terenie gminy oraz zabezpieczenie poprzez jednostki OSP na jej 
terenie.  

W barku pytań w dyskusji Przewodniczący Rady również złożył podziękowanie KPSP za 
wzięcie udziału w sesji Rady Gminy i przedłożenie informacji. 

 

Ad. pkt. 5. 

 

W związku z tym, że w tym punkcie obrad nie był obecny zaproszony przedstawiciel 
Stowarzyszenia Pax Tecum, który miał zaprezentować działalność stowarzyszenia na terenie 
Gminy, uprzednio zwracając się z prośbą do Przewodniczącego Rady  o chwilowe opuszczenie 
obrad sesji , Przewodniczący Rady złożył wniosek o zmianę realizacji punktów porządku  obrad 
i przeniesienie do tego punktu realizacji punktu poniższego tj. złożenia informacji 
Przewodniczących Komisji o pracy Komisji między sesjami. Realizację punktu 5 przyjętego 
porządku obrad zamiennie przenieść do jednego z punktów poniżej do czasu przybycia 
przedstawiciela Stowarzyszenia Pax Tecum.  

Wniosek Przewodniczącego Rada przyjęła przez  aklamację.  

Jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju M. 
Lubowicka, która poinformowała, że Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym  zaopiniowała 
proponowane w projektach uchwał stawki  podatków i opłat lokalnych na rok 2018, omówiła  
materiały   na sesję Rady Gminy, wniosków nie podjęła.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że Komisja 
odbyła również jedno posiedzenie między sesjami, zapoznała się  z wnioskami złożonymi do 
projektu budżetu Gminy na 2018 r. oraz przyjęła założenia  do budżetu.  Komisja zapoznała się 
także z  dochodami  i wydatkami  z tytułu gospodarowania odpadami Gminy Pabianice.   

Komisja wypracowała wnioski, o których poinformuje Przewodniczący Komisji później w 
punkcie wolne wnioski i sprawy różne.  

W-ce Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej złożyła informację 
w zastępstwie Przewodniczącego Komisji J. Błocha, który w dniu dzisiejszym reprezentuje 
Radę  Gminy na uroczystościach z okazji obchodów „Dni Papieskich” w S. P. w Bychlewie. 
Poinformowała, że Komisja między sesjami odbyła dwa posiedzenia, przypomniała, że jedno  
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z tych posiedzeniem było posiedzeniem wspólnym ze wszystkimi Komisjami Rady Gminy. Na 
połączonych Komisjach Rady był omawiany temat spraw oświaty w nowym systemie 
prawnym. Na posiedzeniu  odbytym odrębnie  Komisja zapoznała się z informacją o stanie 
bezpieczeństwa  publicznego i pp na terenie gminy Pabianice, która dzisiaj na sesji była szeroko 
przedłożona przez przedstawicieli tychże instytucji. Komisja zapoznała się z projektami  
uchwał na obecną sesję Rady Gminy.   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja odbyła 1 
posiedzenie między sesjami w temacie kontrola prawidłowego wykorzystania środków z 
budżetu gminy przekazanych na inwestycje realizowane w 2016 r. w jednostkach OSP w 
Piątkowisku i Pawlikowicach. Kontrola została zakończona, wniosków do Rady Gminy 
Komisja nie postawiła , uwag po przeprowadzonej kontroli Komisja nie wniosła.  

Ponadto trwa kontrola zawieranych umów o dzieło i zlecenie przez jednostki organizacyjne w 
roku 2016, kontrola nie została jeszcze zakończona.  

 

Ad. pkt 6 

 

Sekretarz Gminy A. Chodasewicz-Izaszek przedłożyła informację Wójta Gminy o pracy 
Urzędu Gminy w miesiącu październiku br. Informacja zapisana poniżej: 

„W zakresie utrzymania dróg  

1. Zakończono, odebrano i rozliczono inwestycje drogową pn; Wykonanie nakładki asfaltowej 

w miejscowości Świątniki. Rozliczenie wraz z wnioskiem i załącznikami złożono w  Urzędzie 

Marszałkowskim  w celu  dofinansowania zadania.    

2. Wyłoniono  wykonawcę  oświetlenia ulicznego w Porszewicach i podpisano z nim umowę.  

3. W dniu 25.10.2017 r. wyłoniono wykonawcę zastępczego do wykonania napraw oświetlenia 

ulicznego hybrydowego w Piątkowisku w powtórnej procedurze zaproszenia do złożenia ofert 

za kwotę 60 tyś .zł. Poprzednio złożona oferta opiewała na kwotę  95 tyś .zł. w związku z tym 

ponowiono procedurę. 

4. Ogłoszono II przetarg  na wyłonienie wykonawcy robót na zadanie inwestycyjne pn; Budowa 

oświetlenia ulicznego  na odcinku drogi gminnej 108274E w miejscowości Bychlew –  

Jadwinin.     

5. Trwają procedury przetargowe  na wyłonienie wykonawcy robót na zadaniu inwestycyjnym 

pn. „Budowa chodnika wzdłuż drogi gminnej 108258E w Petrykozach  od  Ośrodka Zdrowia 

do S-14”   

6. Wykaszano pobocza dróg z odrostów i chwastów przy użyciu kosiarki ciągnikowej i kos 

spalinowych    -  na terenie całej gminy.       

7. Dokonano profilowania dróg gruntowych na terenie Gminy Pabianice.   
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8. Utwardzono kostką brukową plac na którym została ustawiona wiata przystankowa w 

miejscowości Pawlikowice przy pos. 73.  

9. Udzielano odpowiedzi i wyjaśnień na pisma i wnioski kierowane do Urzędu Gminy przez 

mieszkańców w różnych sprawach. 

10. Uzgadniano na bieżąco dokumentacje projektowe w zakresie prowadzenia robót w pasie 

drogowym i umieszczenia urządzeń nie związanych z funkcjonowaniem drogi. 

11. Wydawano decyzje na zajęcie pasa drogowego drogi publicznej w związku z 

umieszczeniem urządzenia obcego nie związanego z funkcjonowaniem drogi. 

12. Wykonywano inne czynności związane z bieżącym utrzymaniem dróg na terenie gminy 

Pabianice oraz wykonywano prace biurowe związane z funkcjonowaniem Referatu Dróg i 

Planowania Przestrzennego w Urzędzie Gminy Pabianice. 

 

 

W zakresie planowania przestrzennego: 

Etapy prowadzonych procedur planistycznych w związku z uchwalaniem zmiany studium 

i planów miejscowych.   

1. Zmiana studium – komisja urbanistyczno-architektoniczna pozytywnie zaopiniowała 

projekt.  

2. Szynkielew – przeprowadzono dyskusje publiczną, czas składania uwag.  

3. Bychlew – przeprowadzono dyskusje publiczną, czas składania uwag. 

4. Jadwinin – projekt uzgodniono z GDDKiA.  

5. Bychlew-Hermanów-Władysławów-Terenin – projekt uzgodniono z Wojewodą – 

wprowadzanie poprawek.  

6. Górka Pabianicka – opracowano koncepcje zagospodarowania.  

7. Piątkowisko – opracowywanie projektu. 

8. Świątniki – opracowywanie projektu. 

9. Piątkowisko – wprowadzanie poprawek zgłoszonych na komisji 

urbanistyczno-architektonicznej – zmiana załącznika graficznego.  

10. Petrykozy Osiedle - komisja urbanistyczno-architektoniczna pozytywnie zaopiniowała 

projekt.  

11. Porszewice - komisja urbanistyczno-architektoniczna pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej 
1. Wydano 80 szt. warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej (ogółem w 
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roku 2017 - 145) oraz 8 szt. warunków  przyłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej 
( ogółem w 2017 –39) 

2. Zakończono rozbudowę sieci wodociągowej we wsi Janowice i Hermanów. 
3. Zakończono odwodnienie szkoły podstawowej w Bychlewie.  
4. Przydomowe Biologiczne Oczyszczalnie Ścieków - złożone 22 wnioski. 2 wnioski 

rozpatrzone negatywnie, 20 wniosków - pozytywnie.  4 wnioski rozliczone. Łączna kwota 
dofinansowań: 125 848, 58 zł. Kwota deklarowanych kosztów budowy - łącznie: 258 174,85 
zł  
           PK - złożone 20 wniosków. 20 wniosków rozpatrzonych pozytywnie.  
          17 wniosków rozliczonych.  
           Łączna kwota dofinansowań: 86 702,91 zł. Kwota deklarowanych kosztów budowy 
- łącznie: 161 841,16 zł   

 
W zakresie gospodarki nieruchomościami: 
1.    Wydano  szt. 11 zawiadomień o nadaniu numeru posesji i zaprojektowano szt.60 
       numerów posesji, 
2.    Wydano szt. 7 decyzji podziałowych, 
3.    Zarejestrowano szt. 20 aktów notarialnych, 
4.    Wykonano szt. 50 wypisów z rejestru gruntu, szt.20 wypisów z E W M A P Y. 
5.    Wykonano szt. 20 wypisów z KW , 
6.    Sprawy różne szt. 80 związanych z uwłaszczeniem, rozgraniczeniami, podziałami, 
poświadczeniami nabywcy i zbywcy 
 
W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa 
1. Przyjęto 21 wniosków o  wpisów  do CEIDG. 
2. Wydano 1 nowe zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. 
 
W zakresie gospodarki gruntami: 
1.  Spisano umowę przeniesienia własności na rzecz gminy Pabianice tj. działki 672/29 w  

Piątkowisku zgodnie z uchwałą Rady Gminy Pabianice XLV/395/2017 (akt notarialny 
4790/2017 z dnia 16.10.2017 r.).  

2. W wyniku wniesionych odwołań w sprawie opłat adiacenckich SKO podtrzymała w mocy 
decyzję wójta. 

 
W  zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi 
1.    Przyjęto i wprowadzono do programu  45 deklaracji; 
2.  Zaksięgowano 122.292,40 zł.   z tytułu wpłat za  gospodarowanie odpadami komunalnymi 

(1306 kartotek); 
3.    Sporządzono  24  postanowienia. 
4.    Przygotowano  sprawozdanie dla Urzędu Statystycznego. 
5.    Przyjęto 320 petentów  
6.    Przyjęto 1 wniosek i sporządzono 1 umowę  o  udzieleniu dotacji z budżetu gminy na 

likwidację pokryć dachowych  zawierających azbest z budynków na terenie Gminy 
Pabianice. 

 
W zakresie ochrony środowiska 
1. Wydano skierowania na sterylizację i kastrację: 
          - psów 16 sztuk 
          - kotów 17 sztuk 
          - znakowanie (czipowanie) psów 7 sztuk.   



10 

 

 
W zakresie oświaty, kultury i sportu  
1. W miesiącu październiku z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez Gminę 

Pabianice korzysta dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może być 
objęta opieką. 
                   

2. Trwa rozliczenie wniosku na dotację celową na wyposażenie szkół podstawowych, 
gimnazjów realizujących kształcenie ogólne w zakresie szkoły podstawowej i gimnazjum 
w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe.  
 

3. W Kuratorium Oświaty w Łodzi podpisano umowę na kwotę 14 000 zł w ramach 
rządowego programu  „Aktywna tablica” dla Szkoły Podstawowej w Petrykozach. 

 
4. Od 1 października Dyrektorem Szkoły Podstawowej im. Marii Skłodowskiej Curie w 

Pawlikowicach jest Pani Monika Kaczmarek – nauczyciel SP w Pawlikowicach. 
Powierzenie stanowiska obejmuje okres 5 lat. 

 
5. W dniach 12-13 października w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Pabianice, odbyły się uroczystości związane z Dniem Edukacji Narodowej.  
 
6. Trwa wykonanie projektu rozbudowy Szkoły Podstawowej w Petrykozach o salę 

gimnastyczną i sale dydaktyczne przez Wykonawcę: „Pracownia Projektowa Joanna 
Okraska”, ul. Łukowa 16/4 Łódź. Termin zakończenia – grudzień 2017 r. Wstępny 
kosztorys inwestorski Wykonawca przedstawi w połowie listopada br.  

 
7. Trwa wykonanie projektów boisk wielofunkcyjnych o nawierzchni poliuretanowej wraz z 

bieżną czterostanowiskową i skocznią w dal, przy Szkołach Podstawowych w Piątkowisku 
i Pawlikowicach. Termin zakończenia – grudzień 2017 r. 

 
8. Trwa opracowywanie projektu budowlanego świetlicy wiejskiej na działce gminnej nr 

99/13 w Świątnikach. Planowany termin zakończenia – grudzień br. 
 

9. Trwa budowa świetlicy wiejskiej w Porszewicach przez konsorcjum którego liderem jest 
„Werthaus” Sp. z o.o. z Warszawy. Planowany termin zakończenia inwestycji - grudzień 
br. 

 
10. W październiku wykonano planowaną wycinkę i pielęgnację drzew i krzewów w obiekcie 

sportowym w Piątkowisku w ramach funduszu sołeckiego wsi Piątkowisko. 
 

11. Do 15 października stowarzyszenia sportowe składały wnioski o wsparcie działalności 
sportowej w roku 2018 w ramach „sprzyjania rozwojowi sportu na terenie Gminy 
Pabianice”. Wnioski złożyły następujące podmioty: 

- LKS Jutrzenka” Bychlew, 
- GLKS „Burza” Pawlikowice, 
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- LKS „Orzeł” Piątkowisko, 
- „Fabrykanci” Rugby Club. 
 
Wykorzystanie świetlic wiejskich z terenu Gminy Pabianice w miesiącu październiku 

2017 r. 

1. Świetlica wiejska w Koninie 

 okresy wynajmu na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 20-23.10.17, ) 

 Spotkania organizacji społecznych działających na terenie sołectwa: Carpe Diem, OSP 

w Koninie, KGW Konin-Majówka 

 21.10.2017 r. – Carpe Diem – warsztaty taneczne dla najmłodszych w ramach grantu na 

lepszy start 

2. Świetlica wiejska w Jadwininie 

 okresy wynajmu na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 29.09-02.10, 06-09.10, 

13-16.10, 20-23.10.2017); 

 25.10.2017 – Carpe Diem realizacja projektu w ramach grantu na lepszy start. 

 spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa ( KGW) 

3. Świetlica wiejska w Hermanowie 

 okresy wynajmu na potrzeby organizacji imprez prywatnych ( 29.09-02.10.2017 r.) 

 udostępnienie mieszkańcom popołudniami świetlicy (wspólne gry,bilard, tenis stołowy) 

 13.10.2017 r. Carpe Diem realizacja projektu w ramach Grantu na lepszy Start. 

4. Dom Ludowy w Bychlewie 

 Okresy wynajmu na potrzeby imprez prywatnych ( 20-23.10.2017) 

 wt-czw 15.30-20.30 zajęcia z kapelą oraz ZPIT „ Bychlewianka” 

 pn i pt godz. 16.00 Różaniec dla mieszkańców sołectwa Bychlew. 

5. Obiekt sportowy w Piątkowisku 

 okresy wynajmu na potrzeby organizacji imprez prywatnych (29.09-02.10) 

 7.10.2017 r Rajd rowerowy Szlakiem Operacji Łódzkiej 1914-1918. 

  pn-pt 16-20 – treningi mecze sparingowe drużyn LKS „ Orzeł” Piątkowisko, 

6. Świetlica wiejska w Woli Żytowskiej 

 w pon/śr/pt w godz. 18.15-20.15 Aerobik / Gimnastyka ogólnorozwojowa 

 pn/śr/pt w godz. 15.30-20.30 Świetlica ogólnodostępna dla mieszkańców gminy. 
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 spotkanie organizacji społecznych działających na terenie sołectwa. ( KGW) 

7. Obiekt sportowy w Bychlewie 

  pn-pt 16.00-20.30 treningi i mecze sparingowe drużyn LKS „Jutrzenka„  

 spotkanie organizacyjne rodziców i dzieci, członków LKS „Jutrzenka” Bychlew. 

 
Pozyskiwanie środków zewnętrznych:  
1. Projekt "Gmina Pabianice zapewnia dobrą jakość edukacji w Szkole Podstawowej w 
Bychlewie" 
 
- wprowadzenie zmian we wniosku umożliwiających realizację dokształcenia kadry 
nauczycielskiej w związku ze zmianą osoby pełniącej funkcję psychologa. 
 
- uzyskanie zatwierdzenia wniosku o płatność bez uwag oraz rozliczenie wkładu własnego w 
części zgodnej z zatwierdzonym wnioskiem o płatność. 
 
- dokonanie zwrotu wyposażenia pracowni przyrodniczej w związku z niewywiązaniem się 
dostawcy firmy Educarium z umowy. Pomimo starań o uzyskanie kompletu zamówionych 
towarów, zgodnych z treścią opisu przedmiotu zamówienia, firma Educarium podjęła decyzję 
o odstąpieniu od umowy z winy wykonawcy. Została obciążona karą umowną. 
 
- przygotowanie dokumentacji przetargowej do ponownego zamówienia wyposażenia sali 
przyrodniczej.  
 
2. ZIT - zakończenie procedury zamówienia dokumentacji aplikacyjnej (wniosek, studium i 
załączniki) na potrzeby złożenia wniosku o dofinansowanie termomodernizacji budynków 
Przedszkola w Żytowicach i Szkoły Podstawowej w Pawlikowicach. Koszt zamówienia 
studiów w wyniku zapytania ofertowego osiągnął wartość łączną 8787,00 zł brutto.  
Zamówienie otrzymała firma Faber Consulting z Torunia, w odpowiedzi na zapytanie wpłynęły 
23 oferty (11 dotyczących Przedszkola i 12 na potrzeby Szkoły). 
 
3. Ukończono i opublikowano nowy numer gazety "Nasza Gmina Pabianice" 
 
4. Trwa przygotowanie wniosku w ramach PROW na budowę ogólnie dostępnego miejsca 
rekreacji w Piątkowisku przy Remizie OSP, planuje się wybudowanie siłowni plenerowej i 
altany wraz z miejscem na grill lub ognisko.  Realizacja projektu planowana jest na 2018 rok. 
Całkowita wartość wyniesie 15 tys. zł. Wnioskodawcą jest OSP w Piątkowisku. 
 
5. Projekty w ramach PROW na dofinansowanie przebudowy ul. Stadionowej i Złotej w 
Piątkowisku - złożono formularz ORD-IN w celu uzyskania indywidualnej interpretacji 
podatkowej umożliwiającej rozliczenie podatku VAT jako kosztu kwalifikowalnego projektu. 
 
 
Urząd Gminy przystąpił do programu upowszechniania płatności bezgotówkowych w 
administracji publicznej przy użyciu terminali płatniczych. 
Program jest prowadzony przez Ministerstwo Rozwoju we współpracy z Krajową Izbą 
Rozliczeniową S.A., która pełni rolę koordynatora Programu oraz wspiera finansowo jego 
wdrożenie i funkcjonowanie. 
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Należności za wszelkie opłaty można uregulować w kasie nie tylko gotówką ale również kartą 
płatniczą. Mamy nadzieję, że przyjmowanie opłat w formie bezgotówkowej będzie stanowiło 
udogodnienie dla mieszkańców, a dla urzędu przełoży się na usprawnienie obsługo w kasie 
urzędu. 
 
 
W plebiscycie na najlepszego sołtysa i najlepsze sołectwo w województwie łódzkim 
zorganizowanym przez Dziennik Łódzki na szczeblu powiatu pabianickiego wśród trzech 
pierwszych miejsc wygrał Grzegorz Antoniewski – sołtys sołectwa Swiątniki i tym samym 
zakwalifikował się do II etapu na poziomie regionalnym. Obecnie zajmuje 38 miejsce. 
Głosowanie trwa do dzisiaj do godz. 22.00. Gratulujemy”. 
Przedstawiła także informację Wójta Gminy dla Rady Gminy dotyczącą oświadczeń 
majątkowych złożonych przez pracowników Gminy za rok 2016.  
In formacja w załączeniu do niniejszego protokołu jako zał. nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
 
Po przedłożonej przez Sekretarz Gminy informacji Wójta głos zabrał radny A. Skawiński, który 
domagał się odpowiedzi na pytanie złożone na sesji w miesiącu wrześniu br. w temacie 
wykorzystania świetlicy wiejskiej w Hermanowie. Przypomniał, że sołtys wsi Hermanów 
informował, że świetlice nie są wykorzystywane w pełni.  W związku z powyższym radny 
chciał pozyskać pełną  informację co do wykorzystywania świetlic; tj. przez kogo , w jakich 
godzinach i w jakim terminie.   

Radny ponowił również pytanie z poprzedniej sesji, na które jak powiedział dotychczas nie 
uzyskał odpowiedzi w kwestii przygotowywanego studium wykonalności dokumentacji pod 
program odnawialnych źródeł energii, który jest do 19 stycznia.  

W tym miejscu Sekretarz Gminy A. Chodasewicz – Izaszek przytoczyła pełną informację, co 
do wykorzystania świetlicy w Hermanowie z podaniem dat i przez jakie organizacje była 
wykorzystywana w miesiącu październiku.  

Radny A. Skawiński uznał ją za niewyczerpującą, powiedział, że oczekuje informacji z 
dokładnym podaniem dat, czasu oraz przez których mieszkańców była świetlica 
wykorzystywana. 

Radny Ł. Drewniak nawiązał do sprawozdania  Wójta, gdzie podana została informacja o 
koncepcji planu zagospodarowania przestrzennego w Górce Pabianickiej chciał wiedzieć w 
jakiej formie jest to opracowywane, jak to formalnie jest prowadzone i jakie kroki gmina będzie 
w tym temacie podejmować.  

Radny A. Skawiński zasugerował zastanowienie się i  rozważenie powrócenia do koncepcji 
budowy sal gimnastycznych w szkołach na terenie gminy, które zdaniem jego mogą być w 
obecnej sytuacji bardziej wykorzystane aniżeli boiska wielofunkcyjne.  

Przewodniczący Rady M. Muszczak w tym miejscu poinformował Radę Gminy o złożonych 
oświadczeniach przez radnych za rok 2016, które zostały umieszczone także w biuletynie 
informacji publicznej.  

 

Ad. pkt 7.  
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Przedstawiciel Stowarzyszenia Pax Tecum P. Madej przedstawił krótką informację na temat 
stowarzyszenia, które reprezentuje. Poinformował, że  na terenie gminy stowarzyszenie 
rozwinęło swoją działalność od grudnia 2016 i prowadzi ją do chwili obecnej. Przedstawiciele 
stowarzyszenia pełnili dyżury i przyjmowali interesantów w budynku Urzędu Gminy w każdy 
poniedziałek w godz. od 9,00   do 10,00 . Współpraca polegała na  udzielaniu  mieszkańcom 
bezpłatnych porad prawnych osobom fizycznym bez względu na wiek a także zarobki. 

Wszyscy ci którzy zgłosili się  bezpośrednio do stowarzyszenia, bądź Wójta Gminy, który 
wskazał, że taka osoba potrzebuje pomocy prawnej  otrzymywali ją. 

Porady udzielanie były z zakresu prawa pracy, prawa cywilnego, karnego ubezpieczeń 
społecznych, a także prawa budowlanego, przedawnienia roszczeń  wobec firm 
windykacyjnych. Sporządzono wiele wniosków  o  zwolnienia z kosztów sądowych , udzielenia 
pełnomocnika z Urzędu. Przedstawiciel krótko scharakteryzował zakres porad udzielonych 
oraz osiągnięte efekty.  

Stowarzyszenie współpracowało zupełnie bezpłatnie, nie otrzymując absolutnie żadnego 
wynagrodzenia i jest w dalszym ciągu otwarte  w swojej współpracy na dalszą działalność. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady podziękował przedstawicielowi Stowarzyszenia Pax Tecum p. P. 
Madejowi za przybycie, zaprezentowanie działalności  jak również współpracę  z gminą.  

 

Ad. pkt 8.   

Inetrpelacje  wnioski i zapytania radnych 

Radny Ł. Drewniak wystąpił o informacje: 

-  z jaką pracownią urbanistyczną została  podpisana umowa na wykonanie prac związanych ze 
zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Górce Pabianickiej 

- na jakim etapie znajdują się obecnie prace związane z kwestiami podziałowymi dot. budowy 
chodnika w Górce Pabianickiej , z którą firmą została podpisana umowa.  

Radny K Kowalski w nawiązaniu  do odpowiedzi jaką  otrzymał w sprawie dot. przycięcia 
gałęzi na drodze powiatowej w Rydzynach, które zasłaniają oświetlenie lamp hybrydowych, 
stwierdził, że taka odpowiedź (brak środków finansowych) nie załatwia tego tematu.  
Jednocześnie powiedział, że ma jednak nadzieję, iż gmina w przyszłym roku budżetowym 
postara się wyegzekwować się od Starostwa Powiatowego to zadanie.  

Ponadto radny chciał wiedzieć jak wygląda sprawa dot. konserwacji latarni, czy 
wyegzekwowano obowiązek ich konserwacji. 

  

Ad. pkt  9.  

 
Skarbnik przedstawiła wskaźniki inwestycyjne do opracowania budżetu Gminy Pabianice na 
2018 rok. Zaproponowane wskaźniki były następujące: 
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• wydatki bieżące: wzrost o 2% w stosunku do roku 2017; 
• fundusz płac: wzrost o 4,8%, podobnie jak wskaźnik przyjęty w gospodarce narodowej; 
• podatki: wzrost o 2% z dwoma wyjątkami, o czym stanowią projekty uchwał. 

 
Następnie W-ce Wójt przedstawił informację na temat proponowanych zadań inwestycyjnych 
do budżetu gminy na rok 2018 w zakresie: 

1. budowy kanalizacji sanitarnej i rozbudowy sieci wodociągowej, co stanowi zał. nr 7. 
2. oświaty, kultury i sportu, co stanowi zał. nr 8; 
3. dróg gminnych i powiatowych wraz z oświetleniem, co stanowi zał. nr 9 do niniejszego 

protokołu. 
 
W związku z powyższym radny A. Skawiński zapytał, czy W-ce Wójt wie już jaki będzie 
montaż finansowy tych propozycji inwestycyjnych. 
 
W-ce Wójt odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy. 
 
Radny pytał, kiedy będzie znana taka informacja, kiedy będą znane źródła finansowania. 
 
W połowie listopada będzie znany już wstępny projekt budżetu i wiadomo będzie, które z 
inwestycji weszły do budżetu, a które nie. 
 
Z wypowiedzi W-ce Wójta radny wysnuł wniosek, że Urząd nie wie jeszcze, które z 
przedstawionych inwestycji będą realizowane. 
 
W-ce Wójt uważał, że nie wszystkie z przedstawionych inwestycji będą realizowane. Dopiero, 
gdy Skarbnik będzie znała kwoty subwencji i dotacji będzie można coś więcej powiedzieć nt. 
dochodów. Obecnie Skarbnik planuje wydatki bieżące. Zobaczymy ile środków pozostanie na 
wydatki inwestycyjne. 
 
Radny przyznał, że spodziewał się uzyskania informacji nt. możliwości pozyskania środków 
zewnętrznych, np. na budowę sali gimnastycznej w Petrykozach. Uważał, że w pierwszej 
kolejności pracownicy Urzędu powinni przejrzeć harmonogram naboru wniosków i z tym 
harmonogramem popracować. 
 
W-ce Wójt przypomniał, że budowa sali gimnastycznej w Petrykozach była zgłoszona do 
Ministerstwa Sportu już w zeszłym roku w celu pozyskania dofinansowania w wysokości do 
ok. 35%. Wyposażenie sali może być finansowane ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
 
Mimo powyższego radny zauważył, że w przedstawionej informacji brakuje mu informacji nt. 
projektu na OZE. Zakładając, że termin składania wniosków jest do 19 stycznia 2018r., to 
istnieje duże prawdopodobieństwo, że realizacja tego programu również będzie w 2018r. 
Dlatego powinno być to wpisane w propozycjach inwestycyjnych, bo to duża inwestycja. 
 
W-ce Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie będzie to ok. 2 mln zł, z czego udział 
mieszkańców będzie wynosił ok. 40%. Obecnie przeprowadzana jest procedura wyboru 
wykonawcy na opracowanie wniosku aplikacyjnego. Nie ma sensu już teraz rezerwować 
środków, skoro dopiero wniosek będzie składany w styczniu 2018r. Zdaniem W-ce Wójta nie 
będzie konieczności realizacji tego zadania w 2018r. 
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Radny mimo to uważał, że nie ma np. gwarancji, że boiska wielofunkcyjne zostaną 
wybudowane w przyszłym roku, że gmina otrzyma na nie dofinansowanie, ale pojawiły się jako 
propozycja inwestycyjna. 
 
W-ce Wójt był zdania, że nawet jeżeli gmina nie otrzyma dofinansowania do budowy boisk 
wielofunkcyjnych, to i tak chociaż jedno powinno powstać. 
 
Do dyskusji włączyła się W-ce Przewodnicząca Rady, która zauważyła, że w informacji 
przestawionej przez W-ce Wójta nie ma również wniosków złożonych przez mieszkańców 
Porszewic, Świątnik i Gorzewa. Poinformowała, że będzie w tej sprawie rozmawiać po sesji, 
żeby obecnie posiedzenia Rady nie przedłużać. 
 
W związku z powyższym radny A. Skawiński podsumował swoją wypowiedź propozycją 
zorganizowania spotkania, na którym zostaną przedstawione propozycje inwestycyjne wraz z 
harmonogramem naboru wniosków. 
 
Innych uwag nie było. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwy. 
 
Ad. pkt 10. 
 
Po przerwie na sali obrad obecnych było 12 radnych. 
 
Projekty uchwał od nr roboczego XLVI/A/2017 do XLVI/U/2017 zostały przedstawione przez 
W-ce Przewodniczącą Rady Gminy Pabianice i stanowią zał. od nr 10 do nr 30. 
 
Radni nie zgłaszali uwag do pierwszego projektu uchwały o nr roboczym XLVI/A/2017. 
Uchwała Nr XLVI/406/2017 została przyjęta jednogłośnie. 
 
W związku z obecnością Kierownika Ośrodka Zdrowia w Petrykozach omówiony został 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2017r. dot. zakupu 
samochodu na potrzeby ośrodka zdrowia oraz przekazania dotacji na zadanie związane z 
promocją kultury i sztuki. 
 
Poproszono by Kierownik przedstawił argumenty przemawiające za kupnem samochodu. 
 
Kierownik przedstawił kilka takich argumentów, tj.: 
- aspekt ekonomicznych, który został przedstawiony przez księgowego; 
- większy prestiż; 
- bardzo radykalne podejście Inspekcji Pracy do warunków stawianych kierowcom, np. 
psychotesty, które również powinni posiadać lekarze i pielęgniarki; 
- pielęgniarka kierowana do osób starszych w ogóle nie ma prawa jazdy; 
- coraz większa ilość wizyt; 
- brak możliwości zawiezienia osoby chorej do szpitala. Nowy samochód będzie do tego 
przystosowany. 
 
Radna A. Marciniak zapytała, czy wzrost prestiżu pomoże gminie otrzymać kontrakt na 
rehabilitację. 
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Kierownik zaprzeczył. Stwierdził, że żaden z okolicznych ośrodków zdrowia nie otrzymał 
kontraktu na rehabilitację. 
 
Radnych interesowało, czy będzie również zatrudniony kierowca. 
 
Kierownik odpowiedział, że pracownik gospodarczy jest również kierowcą. 
 
Radna Z. Kasperska dopytywała, czy zatrudniony pracownik posiada uprawnienia. 
 
Kierownik odpowiedział, że jeżeli nie zrobi uprawnień to pracownik zostanie zmieniony. 
 
Radny A. Skawiński z kolei zauważył, że nie jest przeciwny zakupowi, ale chciałby poznać 
koszty związane z zakupem. 
 
Kierownik odpowiedział, że delegował księgowego na Komisję, żeby udzielił wyjaśnień. 
 
Radny odpowiedział, że takich informacji nie otrzymał. Argumentował, co do potrzeby 
otrzymania takich informacji. 
 
Kierownik zauważył, że koszty będą jak do tej pory. Wzrosną koszty ubezpieczenia i 
eksploatacji, ale innych dodatkowych kosztów nie powinno być. W związku z wątpliwościami 
radnych Kierownik stwierdził, że wzrostu budżetu ośrodka na ten cel nie będzie. 
 
Innych uwag, ani pytań nie było. 
 
Uchwała Nr XLVI/425/2017 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Do kolejnych dwóch projektów o nr roboczych XLVI/B/2017 i XLVI/C/2017 uwag nie 
zgłaszano. Uchwały o Nr XLVI/408/2017 i XLVI/409/2017 zostały przyjęte w głosowaniu 
przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 
 
Do projektu uchwały o nr roboczym XLVI/D/2017 autopoprawkę złożyła Skarbnik. Poprawka 
była następująca: w załączniku do projektu poprawić kwoty: 

• przychody ogółem – 7 123 304,15 zł 
• §950 – wolne środki – 1 571 680,40 zł 
• z przeznaczeniem na spłatę pożyczki – 412 000 zł 

 
Uwag nie zgłaszano. 
 
Uchwała Nr XLVI/410/2017 wraz z autopoprawką została przyjęta jednogłośnie. 
 
Do kolejnych projektów o nr roboczych XLVI/E/2017, XLVI/F/2017, XLVI/G/2017 i 
XLVI/H/2017 uwag nie zgłaszano. Uchwały o Nr XLVI/411/2017, XLVI/412/2017, 
XLVI/413/2017 i XLVI/414/2017 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie 
nad każdą z nich, jednomyślnie. 
 
Skarbnik zgłosiła również autopoprawki do projektów o nr roboczych XLVI/I/2017 i 
XLVI/J/2017. Autopoprawka do projektu o nr XLVI/I/2017 jest następująca: w załączniku do 
projektu zmienić kwoty w: 

• dział 600 – zmniejszyć i zwiększyć o kwotę 54 000 zł; 
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• rozdział 60016 - zmniejszyć i zwiększyć o kwotę 54 000 zł; 
• grupa wydatków: majątkowe – zmniejszyć o kwotę 54 000 zł; 
• §6050  - zmniejszyć o kwotę 54 000 zł; 
• zadanie: projekt budowy nakładki asfaltowej Wola Żytowska -Wymysłów  - zmniejszyć 

o kwotę 12 000 zł; 
• grupa wydatków: statutowe - zwiększyć o kwotę 12 000 zł; 
• §4270 - zwiększyć o kwotę 12 000 zł 

 
Autopoprawka do projektu o nt XLVI/J/2017 jest następująca: w załączniku do projektu 
poprawić kwoty: 

• przychody ogółem – 6 822 088,43 zł 
• §950 – wolne środki – 1 571 680,40 zł 
• z przeznaczeniem na spłatę pożyczki – 412 000 zł 

 
Innych uwag nie było. Uchwały odpowiednio o Nr XLVI/415/2017 i XLVI/416/2017 zostały 
przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie wraz z 
wniesionymi poprawkami. 
 
Do kolejnych projektów o nr roboczych XLVI/K/2017, XLVI/L/2017 i XLVI/Ł/2017 uwag nie 
zgłaszano. Uchwały o Nr XLVI/417/2017, XLVI/418/2017 i XLVI/419/2017 zostały przyjęte 
w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 
 
Uwagę do projektu uchwały o nr roboczym XLVI/M/2017 złożył radny K. Kowalski. Radny 
poinformował zebranych, że na posiedzeniu Komisji Gospodarczo-Finansowej radni otrzymali 
informację o wzroście wskaźnika inflacji i w związku z tym rozumiał, że należy podnosić 
podatki o stopień inflacji. Jednak podtrzymywał swoją opinię nt. konieczności podjęcia 
formalnej dyskusji w temacie znalezienia innych źródeł dochodów niż podatki. 
 
W tym miejscu głos zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska, 
który poinformował, że wniosek Komisji w tej sprawie zostanie złożony do Przewodniczącego 
Rady. 
 
Innych uwag nie było. 
 
Uchwała Nr XLVI/420/2017 została przyjęta jednogłośnie. 
 
Do ostatnich projektów o nr roboczych XLVI/N/2017, XLVI/O/2017, XLVI/P/2017,  
XLVI/R/2017, XLVI/T/2017 i XLVI/U/2017 uwag nie zgłaszano. Uchwały odpowiednio o Nr 
XLVI/421/2017, XLVI/422/2017, XLVI/423/2017, XLVI/424/2017, XLVI/407/2017 i 
XLVI/426/2017 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, 
jednomyślnie. 
 
Radny A. Skawiński upewnił się jeszcze, czy wszystkie zmiany wprowadzone do uchwał w 
formie autopoprawek zostały uwzględnione w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
 
Skarbnik odpowiedziała twierdząco. Dodała, że błędy w projektach uchwał zostały dostrzeżone 
w momencie przygotowywania projektu w sprawie zmian w WPF. 
 
Innych uwag nie było. Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Ad. pkt 11. 
 
W ramach odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski W-ce Wójt przypomniał, że 
Przewodniczący Rady Gminy Pabianice odczytał jakie odpowiedzi zostały udzielone. 
 
Innych uwag w tym punkcie nie było. 
 
 
Ad. pkt 12. 
 
W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych jako pierwszy głos zabrał radny 
M. Gryska, który zwrócił uwagę na problem wolno-biegających psów, głównie przy 
skrzyżowaniu w Petrykozach. Przypomniał, że takie przypadki można zgłosić do komendy 
policji. 
 
Radny A. Skawiński odniósł się z kolei do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Zauważył, że w dniu dzisiejszym przyjęte zostały kolejne, częściowe zmiany 
planu, mimo iż Wójt odnosił się pozytywnie do pomysłu zmiany planu dla całości gminy. 
Uważał, że w takich przypadkach powinny być kryteria wyboru gruntów do zmiany. Uznał 
odpowiedź Wójta jaką otrzymał na posiedzeniu Komisji, że mieszkańcy proszą o zmianę planu, 
za niewystarczającą. 
 
Głos w sprawie zabrał mecenas A. Jankowski, który wyjaśnił, że od dawna była przyjmowana 
taka praktyka, że zmiany były zgłaszane, ale nie wprowadza się zmian w okresach krótszych 
niż 2-3 lata. Zdaniem radcy prawnego jest to najbardziej racjonalne i sprawiedliwe rozwiązanie. 
Pod rządami poprzedniej ustawy obowiązywała zasada, że po to jest instytucja oceny 
aktualności planu, żeby wnioski ocenić i podjąć decyzję o zmianie planu. Intencją ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym jest to, aby plan był stabilny. Jego zdaniem 
należałoby przyjąć cezurę czasową, w której nie dokonuje się zmian, co byłoby najbardziej 
racjonalne. 
 
Radny nie zgadzał się z opinią mecenasa. Uważał, że radca prawny miałby rację, gdyby 
faktycznie kryterium czasowe było przyjęte, ale tak nie jest. Plan powinien być stabilny, jednak 
obecny jest z 2004r., a w ostatniej kadencji uchwalono studium. W związku z tym plan 
powinien być zmieniony w celu dostosowania go do studium, o co prosił jeden z mieszkańców 
obecny na ostatnim posiedzeniu Rady Gminy. 
 
Radny Ł. Drewniak dodał, że większość terenów, do których podejmowane są uchwały o 
zmianę planu pochodzą z planu miejscowego uchwalonego w 2004r., czyli ostatni plan został 
przyjęty 13 lat temu, a nie 2-3 lata temu, jak wspominał mecenas. Jego zdaniem uchwały 
przygotowywane przez Urząd są przygotowywane „w cały świat” i nie ma żadnych kryteriów 
wyboru terenów do zmiany. Uważał, że powinna być jakaś kolejność wyboru. 
 
Radny A. Skawiński podsumował swoją wypowiedź opinią, że mieszkańcy nie są równo 
traktowani. 
 
Ostatnią sprawę poruszył radny K. Kowalski, który pytał o rozprawę. 
 
Mecenas odpowiedział, że nikt się nie zjawił, dlatego będzie przygotowany pozew o wydanie 
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nieruchomości. 
 
Dalszych głosów nie było. 
 
 
Ad. pkt 13. 
 
Przewodniczący M. Muszczak zakończył XLVI sesję Rady Gminy Pabianice. 
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